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 حسين ش�ريعتمداري، مدير مس�ئول روزنامه كيهان در مراسم 
تكري�م و معارفه مديرعام�ل خبرگ�زاري فارس عن�وان كرد كه 
اين رس�انه تكنيك ه�اي رس�انه اي را حرفه اي رعاي�ت مي كند. 
مراس��م تكريم و معارفه مدير عامل پیشین و جديد خبرگزاري فارس 
با حضور چهره هاي برجس��ته فرهنگي، اجتماعي و سیاس��ي كش��ور 
برگزار شد. حسین ش��ريعتمداري در اين مراس��م گفت:  برادر عزيزم 
سیدنظام الدين موسوي را سال هاي متمادي است كه مي شناسم. اين 
آشنايي ابتدايي از حضورش در روزنامه كیهان بوده و صفحه دانشگاه 
اين روزنامه با حض��ور وي رونق ويژه اي گرفت. خبرگ��زاري فارس از 
بركات و موهبات الهي جمهوري اسلامي ايران به حساب مي آيد و بعد 
از شكل گیري آن كمتر كسي فكر مي كرد كه در فاصله اي كوتاه به نقطه 
فعلي به عن��وان اثرگذارترين خبرگزاري در جمهوري اس��لامي ايران 
برسد. شريعتمداري تصريح كرد: خبرگزاري فارس خیلي زود بسیاري 
از خبرگزاري ها و رسانه هاي ديگر در ايران را پشت سر گذارد. امروز در 
فرمول قدرت رسانه ها مدت هاس��ت كه جاي برتري را پیدا كردند، به 
طوري كه ماشین هاي جنگي جاي خود را در جايگاه قدرت به رسانه ها 
دادند؛ البته نه اينكه جاي خود را به صورت كامل به رسانه ها داده باشند 
و هرازچندگاهي توپخانه هاي آنها شلیك مي كند ولي قدرت برتر از آن 

رسانه هاست. 
در ادامه اين مراسم علیرضا زاكاني، نماينده ادوار مجلس شوراي اسلامي 
با بیان اينكه سیدنظام الدين موسوي و پیام تیرانداز هر دو، دو روي يك 
سكه هستند، گفت: اين دو بزرگوار بسیجي هستند و ان شاءالله بسیجي 

خواهند ماند. رس��م روزگار اين اس��ت كه همانند دو امدادي يك تیم 
مسئولیت فعالیت خودش را به افراد ديگري مي سپارد و در نهايت آثار 
فعالیتش محاسبه مي شود. زاكاني با اش��اره به اينكه از ربع قرن پیش 
توفیق آشنايي با سیدنظام الدين موس��وي را دارد، ابراز داشت: از دهه 
70 تاكنون چیزي جز صفا، خلوص، تلاش و پیكار شبانه روزي همراه با 

بصیرت در اوج ايثار و فداكاري از او نديده است. 
عضو سابق مجلس شوراي اسلامي س��ابقه آشنايي اش با پیام تیرانداز 
را دهه 70 دانس��ت و گفت: او را با همین اوصاف ش��ناختم. اينكه چه 
احساسي را مي توانم در اين شرايط داشته باشم اين است كه هر دو برادر 
دوست هاي صمیمي من هستند و شرايطم مانند كسي است كه در پايان 
ماه مبارك رمضان عید فطر دارد. در اين شرايط آدم مكدر و دغدغه مند 

است كه فرصت بزرگي را از دست داده و به استقبال عیدي مي رود. 
غلامعلي حداد عادل، رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسي سخنران 
ديگر اين مراس��م بود. وي گفت: از بنده بارها براي س��خنراني در اين 
سالن دعوت به عمل آمده است، اما امروز بايد صحبت هاي خاصي را به 
زبان بیاورم. بنده به حكم وظیفه و براي تشكر از جناب آقاي سیدنظام 
موس��وي مديرعامل خبرگزاري فارس آمدم تا نكات��ي را در خصوص 
عملكرد ايشان عرض كنم، هر چند نمي توان تمام خدمات وي را به زبان 
آورد و فقط خداوند مي داند كه نیروهاي مخلص انقلابي در يك  دستگاه 

به چه میزان خدمات ارائه مي كنند. 
حداد عادل ادامه داد: نقش رسانه در دنیاي امروز بسیار تأثیرگذار است 
و هر چه مي گذرد تأثیر آن بیشتر احساس مي شود. در كشور ما حدود 
صد سال و از زمان مشروطه به بعد نقش رسانه ها پررنگ تر شده است. در 
مشروطیت مي گفتند كه رسانه ركن چهارم مردمسالاري است، يعني 

بعد از ساير قوا، ركن چهارم در مطبوعات خلاصه مي شد. 
همچنین سیدمحمد حسیني، وزير اسبق فرهنگ و ارشاد اسلامي در 
ادامه اين مراسم به كارنامه درخشان و وزين موسوي اشاره كرد و گفت: 
ان شاءالله اين كارنامه ذخیره آخرت وي باشد، ضمن اينكه سیدعزت الله 
ضرغامي هم از من خواست از زحمات سیدنظام  الدين موسوي تقدير و 
تشكر ويژه كنم. امیدواريم پیام تیرانداز مسیر پیشرفت سیدنظام  الدين 
و خبرگزاري فارس را همچنان طي كند. البته كار وي بسیار دشوار است 
چرا كه مدير سابق در مس��یري محكم و قاطعانه پیشرفت خبرگزاري 

فارس را پیگیري مي كرد.

برگزاری مراسم تكريم مديرعامل پيشين خبرگزاري فارس
شريعتمداري: خبرگزاري فارس تكنيك هاي رسانه اي را حرفه اي رعايت مي كند

مدير عامل بنياد فرهنگي روايت خبر داد 

احداثپرديسفرهنگي-هنري
»روايتفتح«درآيندهاينزديك
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دل ها همانند تن ها، خس��ته و افسرده 

مى شوند. براى رفع ملالت و افسردگى 

آنها سخنان حكمت آمیز و زيبا و ظريف 

انتخاب كنید.

 بنيانگذار انجمن سينماي انقلاب 
و دفاع مقدس در گفت و گو با »جوان«:

انجمني كه نامش را رهبر انقلاب انتخاب كرده 
بايد پرچمدار مبارزه فرهنگي با ربا باشد

انجمن سينماي دفاع مقدس در س�ال هاي گذشته يكي از 
مهم تري�ن و تأثيرگذار ترين محافل س�ينمايي براي توليد 
آثار س�ينمايي حوزه دفاع مقدس بوده اس�ت؛ انجمني كه 
تا به ح�ال ف�راز و فرودهاي زيادي داش�ته ول�ي همچنان 
نام و برندش، در س�ينماي ايران ش�اخص اس�ت. »جوان« 
در گف�ت وگو ب�ا ناصر ش�فق، بنيانگ�ذار انجمن س�ينماي 
دف�اع مق�دس، نگاهي ب�ه فعاليت ه�اي اين انجم�ن دارد. 

انجمن از چه سالي شروع به فعاليت كرد؟
انجمن سینماي دفاع مقدس در سال 1369 بنیان گذاشته شد و 
هدف آن ايجاد يك تشكل براي فیلمسازان سینماي دفاع مقدس 
بود كه به يكي از دوس��ت داش��تني ترين و مهم ترين برهه هاي 
تاريخ كشور مي پرداخت و تلاش داشت تا آن دوران پر هیاهو و 
پر هیجان هشت ساله را با نش��ان دادن پايمردي و پايداري اين 

ملت به تصوير بكشد. 
ش�ما بنيانگذار انجمن هس�تيد، به غير از شما چه 
كساني در هيئت مؤس�س انجمن س�ينماي دفاع 

مقدس حضور داشتند؟
در كنار بنده حقیر، افرادي مانند زنده ياد شهید جانباز حبیب الله 
كاسه س��از، امیر لطفیان، س��ردار علیرضا مزيناني، سردار مجید 
رجبي معمار، مهن��دس سید حس��ن خامنه اي، حجت الاس��لام 
علي اصغر س��عادتي، دكتر نورالدين حجازي، دكتر محمد حاتمي 
و س��ردار محمدباقر ذوالقدر كه زحمت بسیاري هم براي تأسیس 
انجمن متحمل شدند، حضور داشتند. انجمن سینماي دفاع مقدس 
يك انجمن مردم نهاد بود كه متعلق به هیچ جاي خاصي نبود. در 
اساسنامه اش هم ذكر كرديم كه هر كسي در هر كجاي جهان، چه 
مسلمان و چه غیر مسلمان با هر آيیني و مذهبي كه در مقابل ظلم 

بايستد و مظلومي را ياري كند مي تواند عضو انجمن شود. 
در چه سالي بود كه انجمن به انجمن سينماي انقلاب 

و دفاع مقدس تغيير نام داد؟
س��ال 1374 بود كه با اعضاي انجمن س��ینماي دفاع مقدس، 
خدمت مقام معظم رهبري رفتیم و با ايش��ان ديدار داش��تیم. 
در اين ديدار حضرت آقا از فعالیت ه��اي انجمن تقدير كردند و 
گفتند انجمن باعث و باني كاري هاي خیر بس��یار خوبي بوده و 
ان ش��اءالله كارهاي مربوط به انقلاب اسلامي هم به اين انجمن 
سپرده شود. در همان جلسه بود كه معظم له گفتند نام انجمن به 
انجمن سینماي انقلاب و دفاع مقدس تغییر پیدا كند و نامگذاري 
انجمن از سوي ايشان صورت گرفت. ما هم اطاعت كرديم و نام 
و مأموريت جديد را به تبعیت از سخنان ايشان انتخاب كرديم. 
جالب است بدانید هنوز هم مهر و سربرگ هاي انجمن سینماي 

دفاع مقدس در اختیار من است. 
به نظر مي رسد توجه مقام معظم رهبري، مسئوليت 

انجمن را سنگين تر از قبل كرده باشد!
بله، به نظرم اكنون نی��ز بايد انجمن س��ینماي انقلاب و دفاع 
مقدس، مركزي براي تربیت نسلي جوان از هنرمندان باشد كه 
به سرنوشت انس��ان و حقیقت توجه داشته باشند. بايد انجمن 
محلي باش��د براي ش��نیده ش��دن صداي مظلومیت جانبازان 
سرافراز دفاع مقدس كه سال هاست به زينت المجالس تبديل 
شده اند. انجمني كه نامش به انتخاب مقام معظم رهبري متبرك 
شده، بايد قوي تر از گذشته فعال شود و فرصتي باشد براي بلند 
پروازي سینماي انقلاب و دفاع مقدس چه در تولیدات سینمايي 

و چه تولیدات مستند. 
به نظرتان اكنون اولويت هاي پيش روي انجمن چه 

چيزهايي بايد باشد؟
بگذاريد اكنون كه در هفته بسیج هستیم، از زحمات سردار غیب پرور 
كه انصافاً انساني خدوم و فعال هستند تشكر كنم و آرزو كنم كه در 
سامان دادن به فعالیت هاي فرهنگي بس��یج با قدرت عمل كنند. 
همچنین از هاش��م میرزاخاني، مدير عامل انجمن كه تلاش هاي 
خوبي انجام داده و براي انجمن دوست داشتني سینماي انقلاب و 
دفاع مقدس زحمت كشیده است، تقدير مي كنم، اما درباره اولويت 
انجمن، به نظرم ام��روز بايد انجمن در كن��ار پرداختن به موضوع 
انقلاب و دفاع مقدس بايد پرچمدار مبارزه با رباخواري باشد. ربا كه 
مانند عروسي هزار چهره دارد سیستم اقتصادي ما را از بین مي برد 
و معیشت مردم را در چنگال خون آشام خود گرفته است. به نظرم 
بايد نام انجمن را به انجمن سینماي انقلاب، دفاع مقدس و مبارزه با 
رباخواري تغییر داد تا با اين پديده زشت كه ناشي از ناديده گرفتن 

نص صريح قرآن كريم است، مبارزه فرهنگي كرد.

    گفت و گو  محمدصادق  عابديني

  فرزين  ماندگار
 در هماي�ش طل�وع حقيقت ضم�ن تأكيد ب�ر اهميت 
نامه هاي مقام معظم رهبري به جوانان غربي و رونمايي 
از آث�ار برگزيده در اين زمينه عنوان ش�د، نبايد قصور 
تاريخي ای را كه درباره نامه ام�ام به گورباچف مرتكب 
ش�ديم، اين بار درباره نامه رهبر انق�لاب تكرار كنيم. 
در همايش»طلوع حقیقت« كه به منظور گرامیداشت سالروز 
صدور نامه هاي رهبر انقلاب به جوانان غربي و در س��الروز 
صدور دومین نامه رهب��ر معظم انقلاب برگزار ش��د از آثار 
فرهنگي - هنري تولید شده در راستاي نشر و تبلیغ نامه هاي 
رهبري به جوانان غربي، رونمايي شد. در اين نشست علي اكبر 
ولايتي، مشاور مقام معظم رهبري در امور بین الملل با اشاره 
به نامه رهبر انقلاب به جوانان غربي اظهار داش��ت: موضوع 
بسیار مهمي است و در جهت تبیین بخشي از كارهايي كه 
مقام معظم رهبري در جهت ترويج اس��لام داشته، اهمیت 
بالايي دارد. وي با اشاره به زندگي مقام معظم رهبري قبل 
از انقلاب افزود: مقام معظم رهبري در قبل از انقلاب توجه 
ويژه اي به خارج و جهان اسلام داشتند بنابراين در آن زمان 

نشر و ترويج آثار سید قطب را در ايران شروع كردند. 
مشاور مقام معظم رهبري در امور بین الملل خاطرنشان كرد: 
بنده در بعد از انقلاب در خدمت مقام معظم رهبري بودم و 
شاهد تلاش هاي ايشان در جهان اسلام بوده ام و شاهد بودم 
كه ايشان تلاش هاي زيادي در جهت تشكیل مجلس اعلاى 
عراق و لبنان كشیدند و وقت بسیاري براي وحدت مسلمانان 
افغانستان گذاشتند و در پايه گذاري حزب وحدت اسلامي 

افغانستان نقش بسیاري داشتند. 
حجت الاسلام و المس��لمین محمد محمدي گلپايگاني، 
رئیس دفتر مقام معظم رهبري نیز در اين همايش با بیان 
اينكه انگیزه نامه اول رهبر معظم انق��لاب در ابتداي نامه 
آمده است، اظهار داشت: رهبري پس از حادثه تروريستي 
در فرانس��ه كه در آن اتفاق 100 نفر كشته و موجب ترس 
و وحشت آن منطقه شد، نامه خود را با آن مضمون شروع 

كردند كه چرا چنین است و چه انگیزه اي وجود دارد. 
رئی��س دفتر مقام معظ��م رهبري ادام��ه داد: رهبر معظم 
انقلاب در پايان اين نامه جوانان غربي را به شناخت اسلام 
از طريق قرآن و پیامبر اسلام)ص( احاله كردند و خطاب به 
آنها فرمودند شما نه تنها مورد استثمار حكومت هاي خود 
هس��تید و آنها حقیقت آن را به ش��ما نمي گويند بلكه اين 

جنايت محصول كار همین سردمداران شماست. 
وي تأكید كرد: اتفاقات تاريخي و جنايات بي شمار در همین 
چند قرن اخیر از زمان جنگ هاى جهاني اول و دوم و داستان 
فلسطین و كشورهايي كه مورد تجاوز قرار گرفته اند نشان 
مي دهد اين اتفاقات ريش��ه در اقدامات سردمداران غربي 
دارد و با اسلام هراسي اجازه نمي دهند حقیقت اسلام روشن 
شود. محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه كشورمان نیز در 
اين همايش ضمن قدرداني از برگزاركنندگان به تشريح اثر 
و مبناي دو نامه مقام معظم رهبري به جوانان غربي پرداخت 
و مقدمه اي از تحولي كه در ح��وزه قدرت در روابط جهاني 
ايجاد شده و شناخت دقیق و عمیقي كه مقام معظم رهبري 
و قبل از ايشان، امام راحل نسبت به اين تحولات داشتند و 

براساس آن عمل كردند، ارائه كرد. 
وي با بیان اينكه مقام معظم رهبري نیز چند بار از اين دوران 
به عنوان دوران گذار نام بردند، اظهار داشت: اخیراً غربي ها 
پذيرفته اند كه اين دوران گذار خاصیت ويژه اي دارد كه در 

آن ما به سوي جهان پساغربي حركت مي كنیم. 
با توجه به تأكید مقام معظم رهبري بر تولید كتاب، از كتاب 
»اس��تثناگرايي امريكايي، اروپاي مركزي و ديگرس��ازي 
مسلمانان« نوش��ته حجت الاسلام والمس��لمین سیدرضا 
عاملي رونمايي شد، اين كتاب كه سال گذشته نوشته شده 

ديروز همزمان از ترجمه انگلیسي آن نیز رونمايي شد. 
اثر ديگر كت��اب »روزنه اي به آگاهي« نوش��ته روح الامین 
سعیدي و منتشر ش��ده توسط مؤسسه نش��ر آثار انقلاب 
اسلامي بود كه با حضور مدعوين اين مراسم رونمايي شد. 

در اين مراس��م بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامي پس از 
بازديد از نمايشگاه محصولات تبلیغي مرتبط با دو نامه به 
جوانان غربي كه در شهريورماه س��ال 95 برگزار شده بود، 

نمايش داده شد.

در همايش سالروز صدور نامه هاي رهبر انقلاب به جوانان غربي تأكيد شد 

 نبايد قصور تاريخي درباره نامه امام به گورباچف 
درباره نامه رهبر انقلاب تكرار شود

احسان محمدحسني، مديرعامل بنياد فرهنگي 
روايت فتح، از احداث تخصصي ترين پرديس 
فرهنگي- هنري كشور در ماه هاي آتي خبر داد. 
محمدحس��ني با اعلام خبر پايان ف��از طراحي 
مجموعه فرهنگي تخصص��ي و پرديس »روايت 
فتح« گفت: زنجی��ره طراحي، تولی��د و پخش 
رواي��ت فتح ب��ا س��اخت پرديس س��ینمايي و 
مجموعه فرهنگي روايت فت��ح در ماه هاي آتي 
و در مساحتي نزديك به 7هزار متر كلید خواهد 
خورد. در طراحي اين مجموعه فرهنگي- هنري 
هشت سالن سینمايي با ظرفیت 50 تا 400 نفر 

در نظر گرفته شده است. 
مدير بنیاد فرهنگي روايت فتح همچنین با اشاره 
به ساخت نگارخانه هاي هنرهاي تجسمي و دو 
سالن تخصصي تئاتر در پرديس »روايت فتح« 
اظهار داشت: اين مجموعه به يكي از پاتوق هاي 
فرهنگي براي علاقه مندان و مردم تبديل خواهد 
شد كه امیدواريم شرايط ساخت و تكمیل آن به 
زودي فراهم شود. مركز آرش��یو تخصصي آثار 
هنري، دو عدد بلك باك��س، مركز خريد فروش 
محصولات فرهنگي - هنري، كافه رس��توران و 
پاتوق گفت وگو نیز براي اي��ن مجموعه در نظر 
گرفته شده  اس��ت. همچنین دبیرخانه دائمي 
جش��نواره هاي بین المللي س��ینما، تئاتر و هنر 
مقاومت نیز در »پرديس سینمايي« داير خواهد 
شد. تلاش شده اس��ت اين مجموعه با معماري 
ايراني اسلامي طراحي و ساخته شود و ان شاء الله 
به يكي از مراكز تخصصي فرهنگي- هنري تهران 

بزرگ تبديل خواهد شد. 
   در آرشيو روايت فتح را باز كرديم

محمدحس��ني درباره گروه مس��تند روايت فتح 
نیز اظهار داش��ت: هفت ماه پی��ش، يعني روزي 
كه وارد بنیاد روايت ش��ديم، گروه مستند روايت 
فتح براي س��ال 96، 27 قس��مت مس��تند را در 
برنامه جهت تولید داش��ت، اما ام��روز نزديك به 
350 اپیزود يا قس��مت قرارداد بسته شده است 
كه حول موضوعات مختلف انقلاب، دفاع مقدس، 
تاريخ معاصر و محرومیت زدايي و مسائل اجتماعي 
ساخته مي ش��وند. همچنین بخش آرشیو گروه 
روايت فتح كه سال هاي متمادي خاك مي خورد و 
بروز نمي شد در حال حاضر در اختیار مستند سازان 

و فیلمسازان سینماي انقلاب قرار مي گیرد. 
   طرح جامع شهرك سينمايي 

دفاع مقدس آماده است
مديرعامل بنیاد فرهنگي روايت فتح در خصوص 

ش��هرك س��ینمايي انقلاب و دفاع مقدس هم 
گفت: ما طرح جامع ش��هرك س��ینمايى دفاع 
مقدس را آم��اده كرده ايم. از اين ش��هرك فقط 
در دهه 70 و 80 بهره برداري مي شد و چیزي به 
داشته هاي شهرك اضافه نشده بود. طرحي كه 
آماده شده است، يك طرح مفصل است و داراي 
فاز هاي مختلفي است. در اين هفت ماه در بخش 
سخت افزاري مانند آكسس��وار و وسايل صحنه، 
لباس، دكور، تجهیزات، خودروهاي تاريخي و... 
تقريباً انبار هاي شهرك پر و پیمان شده است. در 
حال حاضر 9 پروژه به طور همزمان در حال تولید 
در اين شهرك هستند اعم از پنج سريال و چهار 
فیلم سینمايي كه اگر خدا بخواهد بعد از يكي دو 
سال چنانچه امكاناتي فراهم شود، وارد فاز اجرايي 
طرح جامع خواهیم ش��د. اگر بتوانیم با توجه به 
موقعیت مكاني شهرك كه حد فاصل شهر تهران و 
فرودگاه امام)ره( است، يك مجموعه اقامتي ايجاد 
كنیم هم باعث مي ش��ود افراد بیشتري مراجعه 
كنند و هم يك منطقه گردشگري و اقامتي خوب 
براي علاقه مندان ايجاد شود. با اجراي طرح جامع 
براي فیلم ها، سريال ها، كلیپ ها و ساير آثار هنري 
با بازسازي شهر خرمش��هر و برخي نقاط كشور 
فكر مي كنم ديگر نیازي به رفتن فیلمسازان به 
شهر ها نباشد و تقريباً در اين بخش بي نیاز شويم. 
محمد حسني افزود: فاز اول طرح جامع شهرك 
س��ینمايي انقلاب و دفاع مقدس را بدون اينكه 
منتظر تأمین اعتبار باشیم شروع كرده ايم چون 
عقیده داريم بايد در هاي ش��هرك را باز كرد و از 

فیلمسازان به نحو شايسته میزباني كرد. 
   ادامه انتشار كتاب هاي عكس

 در گروه عكس روايت فتح
احس��ان محمد حس��ني با بیان اينك��ه انجمن 
عكاسان انقلاب و دفاع مقدس يكي از قديمي ترين 
و خوشنام ترين مجموعه هاي بنیاد روايت است، 
افزود: اي��ن انجم��ن در جم��ع آوري عكس ها و 

آثاري كه در حال از بین رفتن و همچنین انتشار 
كتاب هاي عكس و برپايي نمايشگاه ها و كارگاه هاي 
آموزش��ي عك��س موف��ق ب��وده و فعالیت هاي 
چشمگیري داشته است. آخرين اثري كه طي اين 
هفت ماهه آماده شده كتاب عكس كرمانشاه است؛ 
اثري بسیار نفیس و ارزشمند كه در هفته هاي آتي 

طي مراسمي رونمايي خواهد شد. 
  حكم دبير جشنواره تئاتر مقاومت

زودي اعلام مي شود  به 
مس��ئول بنیاد فرهنگي روايت فت��ح در ادامه در 
خصوص گروه هنرهاي نمايشي روايت فتح با بیان 
اينكه طي ماه هاي گذشته اين انجمن حمايت از 
آثار نمايش��ي و اجراي صحنه اي را در دستور كار 
خود داشته اس��ت، گفت: اين گروه در حال آماده 
شدن براي جشنواره تئاتر مقاومت در حال تدارك 
و آماده س��ازي مناس��ب براي خبرگ��زاري تئاتر 
جشنواره مقاومت در سال آينده است، مهماناني از 
ساير كشور هاي محور مقاومت براي حضور در اين 
جشنواره دعوت خواهند شد، به زودي نیز حكم 

انتصاب دبیر اين جشنواره اعلام خواهد شد. 
احس��ان محمد حس��ني با بیان اين موضوع كه 
س��اختار بنیاد فرهنگي روايت، طي هفت ماهه 
گذشته ش��امل تغییراتي است س��راغ موضوع 
انجمن سینماي انقلاب و دفاع مقدس رفت. وي 
با بیان اينكه بنیاد روايت طي 20س��ال گذشته 
دچار عقب ماندگي شده بود، افزود: براي جبران 
اين عقب افتادگي نیاز ب��ود مجدداً خون تازه در 
رگ هاي اين بنیاد تزريق شود و مجموعه روايت 
فتح را از يك مجموعه خام��وش و كنار افتاده به 
يك مجموعه در مركز منظومه فرهنگي تبديل 
كند. به همین منظور تصمیم گرفتیم نشان و برند 
محبوب روايت فتح را دوب��اره احیا كنیم و تمام 
تولیدات اين بنیاد با همین برند منتشر شود. به 
نظر ما اين اتفاق سنجیده و فكر شده اي است و در 

اين مسیر عمل خواهیم كرد. 
مدير بنیاد فرهنگي روايت فت��ح، درباره برخي 
اخبار مبني بر انحلال انجمن سینماي انقلاب و 
دفاع مقدس نیز گفت: انحلالي در كار نیست بلكه 
برخي از دوستان ما يك خبر موهوم و خودساخته 
را مطرح كردند و برمبناي صورت مسئله اي كه 
وجود خارجي نداشته شروع به جوسازي، توهین 
و تهمت كردند. برخي از اين دوستان مورد احترام 
ما و از پیشكسوتان و موسپیدكردگان سینماي 
دفاع مقدس��ند. ما به هیچ وجه بناي انحلال اين 
انجمن را نداريم و اتفاقاً مي خواهیم آن را تقويت 
كنیم. اگرچه گروه س��ینمايي روايت فتح از اين 
پس تولیدات سینمايي بنیاد روايت را مديريت 
خواهد كرد، اما ما به دنبال اين هستیم كه انجمن 
سینماي انقلاب و دفاع مقدس را قوي تر از گذشته 
در عرصه س��ینما ببینیم كه لازمه آن برگزاري 
مجمع عمومي و انتخاب شوراي مركزي و نهايتاً 
برگزيدن مديرعامل انجمن است و امیدواريم اين 
اتفاق تا قبل از جشنواره بعدي فیلم مقاومت رخ 
دهد؛ كاري كه پیش از اين صورت نگرفته و لازم 
اس��ت اتفاق بیفتد. ما امروز در حوزه بیمه هاي 
تكمیلي هنرمندان انقلاب و دف��اع مقدس، در 
خصوص حمايت هاي��ي كه احتی��اج دارند و در 
مسائل شخصي و رفاهي آنان انجمن يا صنفي را 
نداريم كه انجمن سینماي انقلاب و دفاع مقدس 

اين خلأ را پر خواهد كرد.

محمدحس��ني: زنجي��ره طراحي، 
توليد و پخش روايت فتح با ساخت 
پردي��س س��ينمايي و مجموع��ه 
فرهنگ��ي رواي��ت فت��ح در ماه هاي 
آت��ي و در مس��احتي نزدي��ك ب��ه 
7هزار مت��ر كلي��د خواه��د خورد 

وقتي سينماگران مطرح پس از چند دهه تازه به اول راه مي رسند  

فريدون جيراني پس از 30 سال به نظرات شهيد آويني رسيد

  جواد محرمي
س�خنان تازه فري�دون جيراني درب�اره اينكه مردم اساس�اً 
به س�ينما مي روند تا س�رگرم شوند و س�رگرمي وجه اصلي 
سينماس�ت و تعريض تلويحي او به وضعيت حال س�ينماي 
اي�ران را 30 س�ال پي�ش ش�هيد آويني مط�رح ك�رده بود. 
فريدون جیراني به تازگي درباره وضعیت سینماي ايران عنوان كرده 
كه اغلب آثار كمدي پرفروش تفاوت چنداني با فیلمفارسي هاي 
پیش از انقلاب ندارند. جیراني را به عنوان حافظه تاريخي سینماي 
ايران مي شناسند، او غیر از اينكه فیلمساز مطرحي است به خاطر 
اشراف بر تاريخ س��ینماي ايران هر  از چندگاه تحلیل هاي جالبي 
پیرامون وضعیت سینماي ايران ارائه مي دهد. اين سینماگر اخیراً 
در گفت و گويي به اين اش��اره كرده كه س��ینماي ما يك اقتصاد 
ضعیف و بخور و نمیر دارد كه در آن يكسري كمدي هاي امتحان 
پس داده مي سازند و يكسري ملودرام ارزان. با اينكه حدود 40 سال 
از انقلاب اسلامي ايران مي گذرد، اما در سینماي كمدي سال هاي 

اخیر به جز چند استثنا مثل »نهنگ عنبر« آقاي مقدم كه دوستش 
دارم و چند فیلم ديگر، باقي آثار خیلي پرفروش تفاوت چنداني با 
فیلم هاي فارسي پیش از انقلاب ندارند. آنهايي كه فكر مي كردند 
سلیقه مي سازند، بايد بفهمند كه ساختن سلیقه به راحتي نیست. 
مردم مي خواهند به سینما بیايند و سرگرم شوند. سخنان جیراني 
درباره اينكه مردم به س��ینما مي روند تا س��رگرم شوند را نزديك 
به 30سال پیش ش��هید س��ید مرتضي آويني در واكنش به رواج 
سینماي شبه روشنفكري مخاطب خاص در ماهنامه سوره مطرح 
مي كرد، ولي آن زمان گوش شنوايي براي سخنان او وجود نداشت 
و شبه روشنفكران راه خود را مي رفتند، البته سخنان اخیر جیراني 
هم از سوي قاطبه سینماگران در ايران با بي اعتنايي روبه رو خواهد 
ش��د. جیراني تأكید مي كند الان فیلم ها براساس شكستن خط 

قرمزها مي فروشند، نه براساس داستان گويي درخشان. 
او به سريال پربیننده ستايش اشاره مي كند. »من يك سؤال از شما 
دارم، پربیننده ترين سريال سال هاي اخیر تلويزيون چیست؟ يادتان 
مي آيد؟ پربیننده ترين سريال سال هاي اخیر، »ستايش« است. اين 
س��ريال »س��تايش« بود كه همه را به وجد آورد. شما فرمول اين 
سريال را بگذاريد و روي كاغذ آن را نگاه كنید. مردم آن را ديدند، 
خوششان آمد، گريه و زاري كردند. دوباره پخش شد، سه باره پخش 
شد، باز هم ديدند. مردم »ستايش« مي خواهند. مردم »چرخ فلك« 
نمي خواهند، به خدا »ستايش« مبتذل نیست، تأثیر مي گذارد و 
سرگرم مي كند. بي اعتنايي به اهمیت قصه در فیلمنامه هاي ايراني 
و اينكه اين فیلمنامه ها به دلیل ضعف نويسندگان و كمبود دانش و 

فنون فیلمنامه نويسي توان سرگرم كردن ندارند.


